
 

 

 

 

Odpolední hrátky ve sněhu na oddílovce. Různé hry a závody v 
hluboké sněhové pokrývce byly velice zajímavé, ale taky 

vyčerpávající… 

 

 

 

 

 

V tomto čísle najdete vše důležité, co se v oddíle Trojka 
Shawnee událo v měsíci únoru roku 2006. 
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Slovo Šéfredaktora  
Uplynul další měsíc, který přinesl další, již 180. číslo našeho kmenového časopisu 
Březová kůra. Toto kulaté číslo bude ještě o něco „kulatější“, co se týče obsahu, než těch 
několik čísel předchozích. Po dlouhé době se konečně podařilo doručit všechny příspěvky 
od všech (doufám, že to zopakujeme i v následujícím 181. čísle a nebudeme čekat zase 
až na 190. nebo dokonce 200. číslo…), takže je radost otevřít náš časopis a přečíst si, jak 
fungují naše tři družiny, co jsme dělali na jednotlivých akcích a jaké další změny 
a zajímavosti se v našem oddíle za poslední měsíc udály. 

Nechci se příliš rozepisovat o obsahu tohoto čísla, nastíním však, že kromě 
tradičních rubrik a článků se v tomto čísle můžete začíst do nového obrázkového 
komiksu, který pro vás dodal OHIYESA. 

Jsem rád, že na tomto místě můžu pochválit všechny pravidelné přispěvatele za 
jejich články, protože kvalita (a i kvantita) příspěvků je na celkem dobré úrovni. Jen tak 
dál! Ale hlavní a největší pochvala, takový nějaký řád „Vzorný přispěvatel“ si za toto číslo 
jednoznačně zaslouží náš nový degandawida Stopař, který dodal do tohoto čísla 
neuvěřitelných pět příspěvků (což je mimochodem víc, než jsem tenhle měsíc 
vyprodukoval já z pozice šéfredaktora…). Ale ani například OHIYESA nezůstal pozadu. 
Jeho čtyři strany jsou taky příklad pro ostatní. Kdyby od každého přispěvatele bylo 
takové množství příspěvků, tak můžeme Kůru začít vydávat pomalu jako týdeník. 

Škoda jen, že každý měsíc při sestavování Kůry čtu příspěvky pořád od těch 
samých lidí. Myslím si, že v našem kmeni jsou další schopní, kteří dokážou napsat kvalitní 
článek se zajímavým obsahem. Co vy na to, podrádci, ale i ostatní? Březová kůra je pro 
příspěvky od vás otevřena. Nemusí se jednat o pravidelné přispívání, když to bude 
jednou nebo dvakrát, budu jako šéfredaktor jen rád. Článek se nemusí přímo týkat 
našeho kmene, takové povídání o zážitcích v zimní (či jarní, ačkoli to venku tak ještě 
nevypadá) přírodě je taky myslím velmi vhodný příspěvek. 

Z pozice tvůrce minulých bodovaných úkolů by možná nebylo na škodu uvést 
výsledky a správná řešení z 178. a 179. čísla. Někteří se o to zajímali, takže tady jsou. 
Výsledky ze 179. čísla uvedu příště… 

178. číslo – řešení IQ test 

Záhadné číslo – původně jsem měl na mysli římské číslo 1000 (neboli písmeno „M“), ale 
Netopýrovi se podařilo nalézt číslo 51x větší, takže meta se posunula… Jednalo se 

o římské číslo LI , což je právě 51 000. 
Einsteinova ulice – pokud jste řešili správně, měli jste se dobrat k výsledku, že rybičky 
chová Němec. 
Postavy z literatury – Trufaldini (Carlo Goldoni, Sluha dvou pánů, vynikající divadelní 
hra, nikdo nezná??), Aramis (Alexander Dumas, Tři mušketýři), Vilém (Karel Hynek 
Mácha, Máj), Polonius (William Shakespeare, Hamlet), Rosinanta (Miguel de Cervantes, 
Důmyslný rytíř Don Quijote de La macha), Frollo (Victor Hugo, Chrám Matky Boží 
v Paříži), Raskolnikov (Michailovič Dostojevskij, Zločin a trest), pan K. (Franz Kavka, 
Proces), Beatrice (Dante Alighieri, Božská komedie), Kateřina (zde bylo několik možností, 
např. opět W. Shakespeare, Zkrocení zlé ženy), Harpagon (Molière, Lakomec), pekař 
Janek (např. Jiří Voskovec, Golem), Dorotka (Josef Kajetán Tyl, Strakonický dudák), 
Pavel Bäumer (Erich Maria Remarque, Na západní frontě klid), poručík Henry (Ernest 
Hemingway, Sbohem armádo) 

TATEYOPAH 
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Slovo Degandawidy  
Začátkem února proběhl už 63. sněm našeho kmene SHAWNEE a na něm 

doznalo náčelnictvo zase nějaké změny.  Zase mě k tomuto příspěvku přivedly naše 
internetové stránky, kde nechávají vzkazy různí hosté (samozřejmě mimo členů 
probírající akce oddílu, plesy nebo 
hokej). Sem tam na stránkách taky 
někdo zanechá pěkný vzkaz, který 
ukazuje, jak takový skautský oddíl 
může být skvělá věc. A nemusí to být 
nutně jenom nějaká krásná a hluboká 
slova, ale jen třeba vzpomínka starého 
člena jeho přání oddílu do další činnosti 
nebo připomínka nějakého kamaráda 
z druhého konce Česka, že všude žijí 
skauti. 

 Dnes už je březen, sněhu je 
venku ještě pořád dost, ale sluníčko už 
má sílu a svítí skoro do šesti hodin. 
Když dám náš oddíl dohromady 
s blížícím se jarem, mě osobně už to pomalu láká ven. Těším se na výpravy, spaní venku, 
další sněm, tábor,… Opravdu už se nemůžu dočkat, až to všechno bude. Když k tomu 
ještě připojím spoustu nových tváří i mnohaletých kamarádů, kterými jsou naplněny naše 
šavanské rody a taky nadšení kluků ve vedení, nemůžu se přece netěšit. 

Jsem si vědom toho, že 
v posledních měsících jsem podobný článek 
do našeho časopisu už psal (snad i dva). 
Přesto mi to nedá a chce se mi znova 
vyjádřit radost z toho, že náš oddíl funguje 
už takovou řadu let, stále neusíná a stále 
z něj čerpají sílu i lidé mimo něj. Pevně 
věřím, že každý, kdo tuhletu radost sdílí 
(třeba tak, že jej baví chodit na schůzky a 
sbírat razítka nebo se těší na velké táborové 
putování s kamarády) přispěje svým dílem 
k podařené činnosti v dalším oddílovém 
období. Aby to bylo, musí všichni pravidelně 
chodit na schůzky, i když jsou třeba 

unavení, to samé platí o oddílových výpravách a každý musí prostě plnit své povinnosti. 
Bez toho to nepůjde. 

Takže si tady ještě jednou dovolím poděkovat za to, že jste mě mezi sebou 
zvolili na místo degandawidy takového oddílu, jako je zábřežská Trojka a pevně věřím, že 
se nám naše společná práce bude dařit. 

Stopař 
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Klání rodů a další program před 63. sněmem kmene 
SHAWNEE 

V měsíci únoru nás čekala akce z nejdůležitějších, a to 63. sněm kmene, spojený 
s kláním rodů, sestavením nového náčelnictva a také doplněním družin Vlků a Káňat  
nejstaršími z nadějných Koníků.  

Celá akce se konala v Rovensku. Samotný sněm měla na starosti Rada orlích per 
a o průběhu sněmu se dočtete v jiném článku. Já se soustředím na popis toho, co všecko 
sněmu předcházelo.  

Sraz byl na Valové v jednu hodinu odpoledne. Účast byla dobrá, dostavila se 
Káňata, Vlci a 8 Koníků. Většina těch, co se nedostavili se omluvila pro nemoc, avšak byli 
i tací, kteří se nedostavili bez omluvy! Hned na Valové se staly menší nepříjemnosti, 
například když Orel spadl přímo do kaluže a jeho rukavice se daly ždímat. Autobus nás 
vyložil v Rovensku na zastávce, odkud jsme se pěšky dostali na klubovnu u místního 
hřiště. Na programu bylo Klání rodů, které bylo vzhledem k nerovnosti družin a věkové 
skladbě nastavené spíš formou her a drobných soutěží a „blbnutí“ ve sněhu. 

Stěžejní soutěž o nejvyššího a nejlepšího 
sněhuláka tak vyhrála Káňata. Koníci se rozdělili 
do dvou skupin a každá stavěla sněhuláka sama! 
Další soutěže byly o bourání sněhuláka a poté hra 
Hututu, která v asi půl metru sněhu byla velice 
zajímavá. Po sněhové bitvě měli už někteří 
v botech asi hodně mokro a tak opět exceloval 
Orel, který běhal po hřišti jen v ponožkách a tvrdil, 
že mu to nevadí. 

Většina oddílu se tak přesunula do 
klubovny, kde se sušila při hrách a zpěvu. Rádcové 
Drak a Netopýr pod vedením Waopeho vyrazili do 
lesa na splnění podmínky mistrovství Zimní 
táborník, a to podmínky Oheň na sněhu. V lese 
bylo sněhu docela hodně, místy až moc. Při 
hledání chrastí bylo potřeba opustit cestu a to byl 
problém. V jednom místě jsem se potřeboval opřít 
o sekeru a celá zmizela ve sněhu, že jsem ji 
málem ani nenašel. Po chvíli se nám podařilo 
sehnat dobré chrastí a také tyč na podložení ohně.  

U klubovny jsme pak rozdělávali oheň. Wagamed OHIYESA uznal splnění 
podmínky jen Drakovi, který měl oheň největší. Příště to můžeme zkusit znovu, už snad 
trochu víme, jak na to. Následoval samotný sněm, o kterém se dočtete jinde. 

Akce se účastnili kompletní Káňata a Vlci a z Koníků Simir, Jerry, Orel, Býček, 
Ká, Komanč, Top, David.  

 

 

Zapsal: WAOPE 
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63 Sněm kmene 
Rovensko 11. února 2006 

Již od rána  zde ohnivci svou prací připravovali sněmovní kruh k našemu dalšímu 
sněmu. V průběhu dopoledne dorazil zbytek oddílu a vedení, které se postaralo o 
program členstva. Program spočíval v mnoha soutěžích, které se odehrávaly na 
zasněženém hřišti či ve vytopené klubovně. 

Ve čtyři hodiny a třicet minut se poprvé rozezněl buben, který upozorňoval na 
moment zahájení sněmu, za necelých deset minut se rozezněl buben znovu, ale tentokrát 
svolával ke sněmovnímu ohni celý kmen. Se slovy Má Manitů čtvero synů, nechali 
vzplanout vybraní ohnivci symbolický oheň a celý kmen zasedl. 

Na první program přišlo představení všech bojovníků kmene a zpěvy všech 
rádců družin a členů vedení. Prvním skalpem byla zdatnost v kterém bylo úkolem přejít 
na dvou papírech okolo sněmovního ohně, tento skalp vyhrál rod Káňat. Zazpívala se 
první písnička a my se pustili do dalšího skalpu, kterým bylo ochranářství, tento skalp a i 
ty další si připravil wagamed Wyoming. V tomto skalpu se soutěžilo v poznávání rostlin 
z odborné literatury, skalp vyhráli Vlci, i když Koníci ukázali velmi pěkné znalosti a 
předčili nejednoho staršího bojovníka. Muž sněmu byl na pořadí jako další a do zápolení 
se zapojili všichni přítomní bojovníci. Po udatném boji mezi finálovou dvojicí Tateyopah – 
Dráček vyhrál nakonec Dráček. 

Opět další písnička rozezvučela naše řady a my po jejím odeznění bojovali 
o další skalp. Tím byla lesní moudrost, ve kterém bylo úkolem vytvořit z dřevěných 
trubiček, z kterých jsme na posledním sněmu vyráběli nákrčníky, vyrobit hvězdici. To se 
podařilo pouze vedení, ale ti přenechali čestně výhru Vlkům. Posledním ze skalpů bylo 
tábornictví, v němž se mělo pomocí provázku přepravit dřevěná kostka, tento skalp 
připadl Káňatům, takže v boji o Agitanovo roucho si tyto dva rody dělí o vítězství. 

Jako další Mičkinikwa oznámil rozdělení Koníků na tři části, z nichž jedna zůstane 
stále Koníci, ale ti starší odejdou do Káňat a Vlků. 

Dalším co bylo nutné probrat byla volba nového Degandawidy, Waope ze své 
funkce odstoupil a tím, kdo kandidoval na jeho místo, byl Stopař, který tuto funkci 
zastával již před lety. Volbou pomocí mušliček byla jeho zvolení potvrzeno a náš kmen 
má tímto nového degandawidu – Stopaře. 

Udílení orlích per proběhlo pod vedením Mičkinikwy  a Wayominga. 

Dalším kdo zvedl větvičku na stoupání na vrchol hory byl Ohiyesa, který se stal 
Orlím Sagamorem. Gilwellský kruh nás všechny v pořádku oběhl a my se rozvezli po 
domovech. Sněm vedl Ohiyesa 

   

 

 

 

 

 

Zapsal Ohiyesa 
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Akademie Praha  
Tak nu tuto soukromou výpravu jsem se dostal 
opravdu náhodou a tzv. za pět minut dvanáct. 
Akademie jsou pražské divadelní akce pro 

veřejnost, jde tedy o to, že pořádající oddíl či středisko si připraví divadelní vystoupení, 
ať už vlčata a světlušky nebo roveři a rangers. 

Já spolu s Mičkonikwou a Apsim jsme se vydali sobotní ráno do Prahy, cesta 
ubíhala dobře neboť jsme  stále o něčem tlachali (hlavně Mičkinikwa). Po příjezdu na 
hlavní nádraží Mičkinikwa vyměnil opaskové spony za dva oznaky se svastikou a Apsi si 
koupil jeden odznak z Kroměříže. Odsud jsme jeli na návštěvu k Hiawathovi. Ten nás 
nepohostil chlebem a solí, ale čajem na několik pokusů vařeným. Hiwatha nás seznámil 
se současným problémem Neskenonu a ukázal nám nové číslo Wampumu Neskenonu, je 
zde i článek o nás a také fotka z naší klubovny, na oné fotce je několik lidiček z nichž 
jsem poznal jen Datla s Tuwanakhou a ten je ze Žatce. ☺ 

Po návštěvě jsme si to šinuli i s Hiawathou na klubovnu Neskenonu, která má 
hezké prostory, i když je zatím nezařízená. Po prohlídce jsme, nyní bez Hiawathy, odjeli 
na akademii pražské dvojky (Foglarovy). Zde jsme viděli dvě scénky, z nichž jedna byla 
parodie na perníkovou chaloupku a ta druhá Vražda v salonním kupé, zde j z ní krátký 
úryvek: Na zemi leží mrtvola muže, McGywer: „Kdo ho asi zabil?“ otočí se na teroristu, 
ten pohotově stiskne poušť své přítělní bomby dřív než stačí McGywer říct: „Nebyl jste to 
Vy?“ a následná exploze všechny rozmete po okolí. P.S: hrál zde i za mumii převlečený 
hodně starý Egypťana Imhotep, který celou scénku říkal jen to jedno: Imhotep. 

Čas běžel neúprosně vpřed a my se vydali na druhou akademii už nevím jakého 
oddílu. My mohli v divadle, které si pronajali, vidět poslední scénku toho dne. Provedení 
bylo nové a zcela originálně pojaté, neboť takový chaos na jevišti jsem ještě neviděl, 
jinak po několika prvních zmatkových minutách odehráli pohádku o Červeném 
karkulákovi. Následně jsme se odsunuli na večeři do restaurace a po chvíli odjeli na 
návštěvu k Hance …. z oddílu ABS. 

Zde jsme poseděli asi hodinu a pak odjeli na vlak. Jelikož jsme byli unaveni, 
snažili jsme se s Apsim usnout, ale Mičkinikwa nám to neustále kazil voláním Imhotep, 
Imhotep!! a klepáním na rameno s tím že mám hlídku. 

Po příjezdu jsme vzali nohy na ramena a odešli domů. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sepsal Ohiyesa 
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Schůzka Koníků 
Měl jsem tu čest vést jednu ze schůzek našich nejmladších členů. Se všemi jsem 

se už viděl ale většinu jsem ještě moc neznal, takže jsem měl milou příležitost. Schůzka 
měla začínat o půl páté, ale Mustang dorazil už přibližně o tři čtvrtě hodiny dřív, takže 
jsem měl příležitost si s ním popovídat a dozvědět se, že sbírá odznaky a není sám, kdo 
v jejich rodině skautoval. 

Po čtvrté hodině už se začali scházet další kluci a holky a s Ká 
přišel i tatínek a jeho mladší sestřička Evička, která se nám v průběhu naší 
schůzky a tatínek tak musel s námi vydržet až do konce schůzky; ale to 
jsme trošku předběhli. Začali jsme pokřikem, který Koníci zakřičeli pěkně 
nahlas a pak jsme opakovali uzle. Někteří uzlovali líp a někteří hůř, takže 
v uzlařské štafetě, ve které jsme si nakonec zasoutěžili se sem tam někdo 
zasekl. Skvělá byla ale určitě Evička, která pokud vím byla na první 
schůzce a zvládala všechny uzle znamenitě. 

Dalším bodem schůzky bylo krátké povídání o ohnivectví, kterého 
se ujal Ohiyesa. Někteří už si tedy možná pamatují, že nejvyšší šlechtický 
stupeň je sachem a vědí, co je nováčkovská zkouška. Pak jsme si zahráli 
ještě pár her, řekli jsme si o blížící se oddílovce, novém rozdělení do 
ostatních šavanských družin a taky jsme si zazpívali. Schůzku jsme 
zakončili hrou na lovce a jelena, ve které byla nejúspěšnější Blanka, která 
jediná chytla oba jeleny. Pak tedy proběhla ještě volba Vzorného Koníka, 
s volbou byly sice trošku potíže, protože jednak tohle Koníci ještě moc 
neznají a navíc kandidátů byla spousta, ale nakonec zvítězil Rajče 
a myslím, že právem.  

Taky bych chtěl pochválit Mustanga, který se sám aktivně nabídl, 
že naseká dřevo, na to ale v průběhu schůzky není prostor, a taky se na 
konci jediný nabídl, že zamete. Navíc je opravdu aktivní a zapálený a když 
se někomu z jeho týmu při uzlování nedařilo, tak se na něj nezlobil a spíš 
klidnil situaci. Taky musím říct, že se mi moc líbila trojka, která zamíří 
k Drakovi do Káňat (tedy Komanč, Blanka a Honza) za svoji aktivitu 
a neustále dobrou náladu, což se dá určitě říct třeba i o Ká a jeho sestřičce 
Evičce, která se mezi spostou starších kluků určitě neztratila. I Pavel se 
snažil, i když v uzlech musí zabrat, aby se vyrovnal nejrychlejším borcům. 
A stejně tak musím pochválit další (teprve prvňáky), kteří ač nejmenší se 
nevzdávají a bojují – tedy Býčka, Topa a Orla, který by ale někdy měl víc 
dávat pozor, co se děje a při uzlování nestartovat dřív než ostatní, aby 
soutěž byla fér. No ale určitě musím říct, že naši Koníci mi dělají radost 
a věřím, že je to veliká naděje našeho oddílu do budoucna. Před odchodem 
jsme ještě nafotili nové portréty, které zde dokola můžete vidět. 

Stopař 
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Oddílovka 24. 2. 2006 
První společnou akcí od 63. sněmu byla páteční 

oddílová schůzka, kde měli všechny tři doplněné rody 
předvést, co v nich je. Účast zpočátku ale nebyla nijak 
slavná, bohužel se neomluvila skoro půlka rodu Vlků 
a Koníků, takže tyto rody bojovaly společně. Jsem rád, že 
Orel a Top (přesněji jejich maminky) na omluvu 
nezapomněli. Taky je škoda, že někteří přišli později, ale 
věřím, že to se příště zlepší. Celkem nás nakonec bylo na 
klubovně 18, což zase nebylo tak zlé.  

Nejdřív jsme využili krásné zimní počasí a vyrazili 
za město k lesu. Mrzlo a docela foukalo, navíc silná vrstva 
sněhu se místy propadala a kdekdo měl za chvíli plné boty 
sněhu. Proto jsme přikročili k zahřívacím hoňkám, jenže 
někteří se spíš váleli ve sněhu než běhali, takže se ani moc 
nezahřáli. Na druhou stranu musím uznat trefné argumenty 
Šídla, který prohlásil, že je potřeba si sníh užít 
a k všelijakému skákání a válení to přímo vybízí. 
Následovala úvodní hra etapovky, která nás bude provázet 
několik příštích měsíců. Oba rody (Vlci s Koníky posílení 
Ohiyesou i Káňata) našli své průvodní listiny, takže svoji 
cestu Do Údolí duchů zahájili úspěšně. Ti co zrovna čekali 
na hledající družiny se zahřívali všelijakými hrami, 
u kterých byla i celkem sranda. No ale pak už jsme se 
vydali zpět ke klubovně a někteří opět neodolali lákání 
zimní nadílky. Sníh byl navíc zmrzlý, takže člověk nebyl 
hned promáčený (jen měl boty plné sněhu). 

Na klubovně Mičkinikwa topil v kamnech, takže jsme se pěkně zahřáli. 
Následovalo zpívání a myslím, že už se Koníci trošku rozezpívávají. Jestli se budeme 
takhle zlepšovat, bude nás snad na táboře zase slyšet tak jako loni. Opět následovaly 
nějaké hry, například foukání lístků či hádání, kde je turbánek a taky proběhl minikvíz 
s otázkami z nováčkovské zkoušky. V něm, stejně jako prakticky ve všech soutěžích, byla 
úspěšnější Káňata. Je vidět, že když rod maká a chodí na akce, je v něm pak velká síla. 
Zatímco když z Vlků zůstanou dva starší bojovníci doma, poráží se takový fungující rod 

jako Káňata  hodně těžko. 

Zatímco nám (tedy aspoň mně určitě) 
uběhly dvě a půl hodiny oddílovky v dobré 
zábavě hrozně rychle, naši hokejisté v Turíně 
neúspěšně bojovali v semifinále ze Švédy. 
Hokejové fandy to zklamalo, ale nebrečel 
dokonce ani Drak. Plánované sledování finále 
v neděli tedy padlo, zato ale Ohiyesa rozdal 
lístky k Seriálu formule F1, která se koná na 
klubovně o jarních prázdninách. Na závěr 
proběhla ještě loterie o známky (myslím) 
a jeden odznak (určitě). Rozloučili jsme se 
kmenovou lelewatikou kolem půl sedmé. 

Stopař 
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Káňata 
Tento měsíc došlo v oddíle k výrazným změnám a doufám, že k dobrému. Tyto změny 
neminuly ani naši družinu. Do družiny přišla posila z Koníků - Komanč, Honza a Blanka. 
Zatím se účastnili jedné družinovky a jedné akce a doufám, že jejich nadšení ještě 
dlouho vydrží. 

Další důležitou věcí, která se stala v naší družině, je nová přezdívka Zdenka - 
Micky. Vznikla zkrácením jména Michelangelo - Micky totiž pěkně kreslí. 

V tomto měsíci proběhl sněm a chtěl bych pochválit Šídla, že si nechal udělit OP 
- jen tak dál. 

Docházka na akce tento měsíc byla velmi dobrá, a věřím, že i zůstane. Na 
družinovkách jsme až dosud hráli hry, ale od této schůzky začneme probírat témata 
nováčkovské zkoušky, aby ji naši nováčci co nejdříve splnili. 

   

Na fotkách vidíte nový přírůstek družiny Káňat 

 

Káňata ještě ve starém složení na 63. sněmu 
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Drak 

Koníci  
 
 

 

Od posledního článku o Konících v Březové kůře uběhlo spoustu času. Co se tedy od té 
doby stalo? Koníci již nejsou v počtu, v jakém bývali, neboť část z nich odešla do dvou 
z našich dalších rodů – Vlků a Káňat. Dnes tedy tvoří Koníky tito človíčci: Orel, Ká, Býček, 
Kutil, Top, Rajče, Martin, Pavel. 

Osm lidiček je na družinu pěkný počet a zatím tento stav vyhovuje, i když se na 
shůzkách objeví někdo z Vlků či Káňat, takže se naše počty na schůzce rozšíří. Kluci i 
nadále sbírají razítka, výšivky, odznaky a známky, někteří z kluků mají dokonce větší 
sbírku než já! V poslední době se snažíme zvládnout podmínky do nováčkoské zkoušky, 
která se blíží. 

A nyní exkluzivní rozhovor s Ká a Býčkem !!!!!!!!!!! 

Ká 

Jméno: Jakub Šlampa 
Věk: 7 let 
Oblíbená barva: hnědá 
Oblíbený film či seriál: Četnické humoresky  
Oblíbené jídlo: řízek a guláš (Ká se vyzná, pozn. Ohiyesy) 
Oblíbená hra v oddíle: foukací fotbal 
Co se ti líbí nejvíc na oddíle: Tvořivá chvilka (jsem dojat, pozn. 
Ohiyesy), klubovna 
Co je e-mail: nevím 
Chceš být v budoucnu náčelníkem našeho oddílu: Jo 
Co dle tebe znamená Waope:  Válečný luk 

Býček 

Jméno: Martin Kubíček   
Věk: 7 let  
Oblíbená barva: okrová 
Oblíbený film či seriál: Četnické humoresky 
Oblíbené jídlo: Mexický guláš (čím víc pálí tím je lepší, pozn. 
Ohiyesy) 
Oblíbená hra v oddíle: závody v uzlování 
Co se ti líbí nejvíc na oddíle: trénování morseovky 
Co je e-mail: psaní na PC 
Chceš být v budoucnu náčelníkem našeho oddílu: Jo, a mistrem 
skautování v Zábřeze 
Co dle tebe znamená Waope: Válečna sekera   

Sepsal Ohiyesa 
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Stránka Vlků 
Družina vlků v měsíci únoru nijak výrazně nezměnila způsoby, protože se má /mělo/ od 
konce února vše změnit. Mezi hlavní změny paří: Nový rádce (Waope), který vystřídá ve 
funkci nadrádce Tarzana a mě. Dále se k nám připojilo několik koníků, mezi ně patří 
Simír, Jerry, Mustang a David, který je sice mladší než ostatní, ale v dopravních značkách 
nás všechny předčil. Jak to tak vypadá tak Káňata už nebudou suverénně nejlepší. Ale 
jak jsem již zmínil, tyto změny nás ještě čekají. Takže sestava naší družiny by měla 
vypadat takto: rádce: Waope, podrádce: já (Netopýr), členstvo: Šmodrch, Dušan, Simír, 
Jerry, David. Tento měsíc jsme ještě měli tři družinovky ve starém uspořádání. Program 
se držel stejný jako v minulých měsících.       

V měsíci únoru jsme se jako družina zúčastnili několika akcí. Nejdůležitější 
a první v měsíci byl 63. /slovy třiašedesátý/ sněm kmene Shawnee, kterého se účastnili i 
Koníci. Na sněmu naše družina měla stoprocentní docházku, čili tři lidi L, ale od dalšího 
měsíce to bude znamenat daleko více. Další akcí bylo dobrovolné a přitom povinné 
fandění českým hokejistům, povinné proto, že se křížilo s naší družinovkou, a tím pádem 
jsme zase měli stoprocentní účast. Pokračovali jsme fanděním v zápase ČR – Kanada na 
kterém jsem nebyl tak nevím kolik tam bylo členů naší družiny. A poslední akcí měsíce 
byla Oddílovka, na které jsme měli 1/3 účast – kolik to je si jistě spočítáte sami. Tak to 
by bylo vše, jak dopadne nové složení družiny se dovíte za měsíc.                                                    

PS: jednatřetinová účast je jeden člověk. 

Netopýr 

Smečka vlků (Šmodrch, Netopýr a Dušan) na družinovce se radí, jak dál☺ pozn. red. 
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První část komiksu je nyní zde pro vaše pobavení !!! 
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Plán akcí - kalendárium 
8. dubna Výprava rodů 

Začátkem dubna se vydají na své výpravy rody pod vedením svých rádců. 

14. – 16. dubna     Akce ExChange 
Akce pro starší 14 let. Opět si zkusíme něco netradičního, tentokrát trochu jinak. Akci 
má na starost WAOPE. 

29. dubna  Středověké rytířské klání 
Na hradě Brníčku proběhne velký boj o jeho hradby. Útočníci budou dobývat, obránci 
budou bránit, prostě velká středověká řežba. 

5. – 8. května  Program Pangea 
První z letošních výprav pro rádce a starší kluky (i holky) po naší zemi, k jiným 
oddílům a tak vůbec za poznáním. 

6. května  Okresní kolo závodu vlčat a světlušek 
I letos zkusíme poměřit své síly s jinými oddíly z našeho okresu, tentokrát v mladší 
kategorii. Přípravu našich borců si vzal na starost Tateyopah, tak věřím, že se bude 
dařit. Závod se koná v Postřelmově. 

20. května   64. sněm  + Shawnee party - osmnáctiny kmene 
Zase trošku významnější sněm nás bude čekat na jaře. V neděli 21. května náš oddíl 
dovrší 18 let fungování a stane se dospělým. Právě sněmem v předvečer tohoto 
jubilea jej oslavíme a pozveme i řadu bývalých členů. 

2. – 4. června  Indiánský víkend 
Víkendová akce, kam pozveme oddíly, které taky zajímají indiány. Pro nás je to 
poslední víkendovka před táborem, kde si někteří poprvé vyzkouší přespat venku pod 
celtou. Zážitky a nový kamarádi nás čekají začátkem června. 

10. – 11. června Túr de fránc 
Uvidíme, kolik bude zájemců, ale cyklovýprava s přespáním je novinka, která doufám 
osloví všechny nadšené cyklisty z řad starších bojovníků. Už se těším, objedeme 
pořádný kus světa. 

17. června  Stavba indiánské vesnice 
No, ve skutečnosti teda jde o předtáborovou brigádu, ale věřím, že se nás sejde dost, 
bude sranda a práce nám půjde pěkně od ruky. 

24. června  Táborák pro rodiče 
A klasika na závěr skautského roku. Písničky, scénky, vyhodnocování, zpěv, 
doufejme, že po dvou bouřkových letech to bude tentokrát jen se sluníčkem. 

1. – 15. července 19. tábor Trojky Shawnee 
Zkušení znají a už se nemůžou dočkat, nováčci jsou napnutí a už se nemůžou dočkat. 
Noční hlídky, služby v kuchyni, yksuiapi, ale taky hry, výpravy, sportovní klání, 
prázdniny, louka, les. V Šavanském podání už podevatenácté. 

Akce povinné pro všechny členy oddílu jsou podtrženy 
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Tvořivá chvilka 

 
 
První schůzka byla 28. února a sešli se zde: Zdenek, Býček, Ká a Ohiyesa. Nenechte se 
splést, tento počet účastníků nemá co dočninění s mým charisma. Jako první rukodělku 
jsme zkusili korálkovat, jelikož je na toto lepší mít větší počet let, i když Zdenkovi se 
povedlo pěkné písmeno Z a Ká kus šípu a Býčkovi kus trupu vrtulníku, vrhli jsme se na 
ozdobu per z káněte. Každé pero se u kořene obtočilo dvěma kusy kůže a na jeho špičku 
se umístila korálka s kouskem lnu (toto celé bohužel Zdenek celé nestihl, neboť musel 
brzy odejít). Klukům se pírka povedla (chvíli jsem jim záviděl, co si vyrobili) a my se 
vesele rozešli po úklidu klubovny domů. 

 
 
 
 
 

POTLACH 
 
 
 
 
Čtete nástěnky? Všimli jste si klubovních dveří? 

Tak možná víte, že již brzy se v našem oddíle objeví sběratelské kartičky 
indiánských motivů, v celé sérii je zatím okolo 200 kartiček, které čekají na vás a další 
rozšiřující sady jen čekají. Mezi první sadu patří Indiánské vesnice, další sady jako 
Spiritualita a Indiáni v boji vyčkávají! 

Získat takovou kartičku nebude těžké, neboť budou jako tržební komodita 
v Etapové hře a spousty dalších možností jak je získat! 

I takový protřelí bojovníci jako je Tarzan, Waope, Tateyopah a další, je mají 
možnost sbírat, neboť jejich sbírání není omezeno věkem ani zkušenostmi! 

 

 

 

 

 

 

 

Sepsal Ohiyesa 
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COUNTRY-BÁL  Ruda nad Moravou 
To jsme se tak jednou rozhodli, že se podíváme do Rudy na country bál. Odjeli jsme tam 
roztroušeně. Já jsem jel vlakem a ostatní autem. Abych pravdu řekl, tak mě to nevadilo, 
protože až do Bludova se mnou jeli Waope s Janou Dvořákovou a v Bludově jsem potkal 
skupinku skautů a skautek ze Šumperka. Spolu jsme se dostali až k místnímu kulturnímu 
středisku, ale přijeli jsme příliš brzy. Moc jsme se nerozmýšleli a zamířili jsme do 
místního restauračního zařízení, kde jsme chtěli pojíst. Jídlo bohužel neměli. Povídali 
jsme si o skautingu a o všem okolo toho, než začal country bál, který se konal v druhém 
podlaží. Setkal jsem se tam s Tateyopahem, Stopařem a Waopem. Mimo ně tam byly dvě 
Waopeho sestřenice, Myška, Laňka, Koloušek a mnoho dalších jsem znal od vidění. Ke 
skvělé atmosféře přispívala kapela Větrolam. Místní raritou bylo, že country bál byl 
bezalkoholový a stejným způsobem, jako se jinde točí pivo, tady se točila kofola. Tím si 
mě organizátoři získali. Do desíti hodin jsme poslouchali Větrolam, tančili a povídali si. 
Potom začala tombola, která se díky skvělé organizaci neprotahovala a nezdržovala nás 
tak v další zábavě. Vrcholem večera bylo cimrmanovské divadlo, ze kterého bylo nadšené 
celé publikum. Tato zábava pokračovala až do třetí hodiny ranní, kdy byl country bál 
oficiálně zakončen. Všichni z naší grupy jsme se naskládali do aut a odjeli jsme domů. 

Tarzan 
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Javorový list: 
1. Káňata..... 133 b. 

2. Vlci.......... 131 b. 

Mauglí 
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Bodové menu v březnu  
1. Uzlování 

Uspořádejte na klubovně malý přebor v uzlování. Klidně trénujte a na schůzce 
před uzávěrkou bodování to zkuste na čas. Každý uzel stopujte samostatně a na 
konci se každému sečte čas ze všech šesti základních uzlů. Za každý rok nad 
osm let věku se každému přičtou k výslednému času 2 sekundy. Tyto upravené 
výsledné časy mi pak rádce pošle za celou družinu a za tyto uzle pak dostanete 
bodíky. Nejlepší uzlaři v oddíle obdrží 15 bodů. 

2. Indiánské dějiny 

Máte za úkol zjistit dvě úplně jednoduchá data. Jednak 
v kterém roce proběhla bitva u Kanawhy a v kterém roce 
proběhla bitva u Little Big Hornu. Každý, kdo netuší, kde 
takové informace získat se určitě může obrátit na Ohiyesu 
a třeba vám to rovnou rád řekne nebo poradí, kde to 
hledat. Za každý letopočet je 5 bodů. 

Jestliže si na družinovce povíte alespoň krátce, o co 
v těchto bitvách šlo, dostane každý člen družiny navíc 
5 bodů. Toto povídání ale nemusí nutně připravovat rádce, 
ale kterýkoliv člen družiny. Body za tento úkol mi prosím 
opět pošlou rádcové. Na poslední družinovce před 
uzávěrkou bodování vám musí členové říct letopočty, které 
zjistili. 

3. Skautské desatero 

Tohle je úplně nejjednodušší úkol, co tu kdy byl. Každý kdo mi do uzávěrky 
bodování napíše 5. – 10. bod skautského zákona (na lístečku, SMS nebo 
mailem) dostane 5 bodů. 

4. vis 

Zkuste v rodě uspořádat soutěž o největšího siláka - tradiční boj ve visu. Časy, 
jak dlouho se komu dařilo viset mi opět pošlete a nesilnější bojovníci dostanou 
opět 15 bodů. 

5. hádanka 

„šlidvašlitřišlipět.“ Kolik jich šlo? Tak kdo na to přijde, má jistých 10 bodů. Kdo 
ví, odpoví, kdo neví, ať se zkusí zeptat třeba maminky nebo kohokoliv jiného. 

 

Uzávěrka bodování za měsíc březen je 2. dubna. Body z rodovek posílejte přímo 
Mauglímu, kdo má na starost nějakou akci, zodpovídá také za to, že se Mauglímu body 
dostanou. Výsledky z bodového menu posílejte mně. Prosím hlavně rádce, aby na 
rodovkách úkoly týkající se celé družiny provedli a u těch ostatních klukům poradili, co s 
nimi, ať svůj rod nepřipravujete zbytečně o bodíky v mezidružinovém klání! 

Stopař 
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Víte že… 
- V říší rostlin se vyskytují všechny barvy, a to v nejrozmanitějších odstínech, 

kromě černé. Žádná rostlina nemá černou barvu. 

- V lidském mozku je asi 10 milionů nervových buněk, z 80% ho tvoří voda. Pro 
srovnání, celé tělo obsahuje 70% vody. 

- Slovo AHOJ pochází z latinského „Ad Honore Jesum“ (ku slávě Ježíšově). Jde o 
námořnický pozdrav, který se psával na přídě lodí. 

- Světlo vodou neprochází snadno, a proto se barvy podle hloubky mohou měnit. 
Ve 25ti metrové hloubce se krev nezdá být červená, ale zelená. 

- Mount Everest je dnes vyšší, než v roce 1953, kdy jej zdolali Sir Edmund Hillary 
a šerpa Tenzing. Je to způsobeno posunem zemských desek. 

- V Antarktidě je tak málo potravy, že vše musí být využito. Proto vlk polární 
sežere zajíce sněžného i s kůží, chlupy, tukem a kostmi. 

- Dospělý lední medvěd je schopen větřit mrtvou velrybu na vzdálenost 30 km. 

- Medvídek Koala vůbec nepije. Vodu získává z blahovičníkových listů. Koala 
v australské řeči domorodců znamená „žádná voda“. 

- Nejvíce zapáchající tvor, zorila velká, je cítit až na vzdálenost 1,6 km. 

- Šimpanz je jediné zvíře, které se pozná v zrcadle. 

- Vrcholová rychlost lenochoda (který prospí 18 hodin denně) je 1 km/h 

- Žralok lidožravý vycítí jednu kapku krve i v 4,6 milionech litrů vody. 

- Nejmenší semínko našich stromů má bříza. Do jednoho kilogramu je jich 
zapotřebí 6.600.000 

- Z celkové hmotnosti lidského těla připadá 16% na kůži, 40% na svaly, 25% na 
kosti a 2% na mozek. 

- Bezkonkurenčním výkonem srdce se může pochlubit netopýr. V okamžiku 
největšího vypětí jeho srdce vykoná až 800 úderů za minutu, zatímco v době 
zimního spánku to je pouhých 16 úderů za minutu, což je padesátkrát méně. 

- Mládě ledního medvěda je velikosti krysy a váží pouhých 450 – 900 gramů. 

- Modrá velryba (jinak též plejtvák obrovský), největší žijící živočich na zemi, 
vydá nejhlasitější zvuk (188 decibelů, tj. asi jako raketa při startu), který byl 
zaznamenán na vzdálenost 850 km. 
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Vtipy… 
A dneska to bude klasika něco pro zasmání… 

V lese 
Sedí veverka na větvi a kouká, že za ní leze kráva.  
„Ty krávo, co tady děláš?“ 
„Dostala jsem chuť na jablka.“  
„Ty krávo, ale tohle je smrk.“ 
„To nevadí, já je mám sebou.“ 

Farmářský 

Byl jednou jeden farmář, který pěstoval melouny. A dařilo se mu, ale měl starosti s kluky 
z okolí, kteří mu vždycky v noci vlítli na pole a pár melounů mu odnesli. Tak trochu 
zapřemýšlel, jak na ne, a nakonec vyrobil velikou ceduli: „Pozor, jeden z melounů je 
napuštěn kyanidem!“ a postavil ji na kraj pole. Když se za pár dní přišel podívat, jak to 
vypadá, zjistil, že žádný meloun nechybí, ale na jeho ceduli připsala dětská ruka: „Teď 
jsou ty melouny dva!“ 

Archeologický 

Američtí archeologové nalezli v Nevadské poušti, v hloubce 10 m, odpovídající stáří 
15.000 let, měděný drát. Z toho usoudili, že již tehdy byl v Americe zaveden telefon. 
Jejich ruští kolegové kopali u Moskvy v hloubce 20 m, která odpovídá stáří 30.000 let a 
nenašli vůbec nic. Z toho Rusové usoudili, že již před 30.000 lety existovalo v Rusku 
bezdrátové spojení. 

Od baru 

Přijde zákazník do baru a poručí si: "3x vodku a jedno deci sody." Barman ho obslouží, 
chlapík vypije sodu a ty tři půldecáky všechny naleje do té decové sklenice. Barman s 
údivem povídá: "Jeeej, vy jste kouzelník?" Zákazník vytahuje průkaz: "Ne, Česká 
Obchodní Inspekce..." 

U doktora 

Přijde slečna k doktorovi a hned spustí: 
"Pane doktore, mě všechno hrozně bolí!" Sáhne si na nos… „JAU…“ na rameno… „JAU…“ 
na nohu… „JAU.“ 
"To bude, slečno, tím, že máte zlomený ukazováček…" 

V obchodě 

Přijde chlap do obchodu a prodavač se ho zeptá: Co to bude? Kilo jahod, zabalit po 
jedné. Udýchaný prodavač se zeptá: Ještě něco? Kilo borůvek, také zabalit po jedné. 
Vyčerpaný prodavač se ho znovu zeptá: Ještě něco? Ehm... co je to támhle to černé v té 
bedně? Tak na to zapomeň, to je mák! 

Sibiřský záchod 

Sibiřský záchod se skládá ze tří klacků. Na prvním se sedí, druhý je na opírání a třetím se 
odhání vlci. 
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